
Simple Present  (:Απλός Ενεστώτας)

Σχηματισμός:
1. Κατάφαση:

Υποκείμενο + ρήμα
2. Ερώτηση:

Με αντιστροφή υποκειμένου και βοηθητικού ρήματος do.
3. Άρνηση:

Με τη λέξη not μετά από το ρήμα.

Ειδική περίπτωση αποτελεί το γ’ ενικό πρόσωπο. Έτσι:

      1.   Κατάφαση:
Υποκείμενο + ρήμα (με κατάληξη [-s])

2.   Κανόνες ορθογραφίας:
a. σε ρήμα σε [-ss/-sh/-ch/-x/-o] προστίθεται [-es].
    π.χ.  kiss   kisses
        push   pushes

catch   catches
fix   fixes
go   goes

b. τα ρήματα τα λήγοντα σε [-y] έχοντας μπροστά σύμφωνο μετατρέπουν
    το [y] σε [i] μπροστά από την κατάληξη [-es]. Ο κανόνας δεν εφαρμό-
    ζεται σε περίπτωση που του [y] προηγείται φωνήεν.
    π.χ.  cry   cries

 say   says /σεζ/
4. Ερώτηση:

Με αντιστροφή βοηθητικού ρήματος does και υποκειμένου ακολουθούμενου
από άναρθρο απαρέμφατο.

5. Άρνηση:
Με τη λέξη not μετά από το ρήμα και πριν από το άναρθρο απαρέμφατο.

π.χ. Κατάφαση Ερώτηση
        I play do I play?
        you play do you play?

he plays does he play?
she plays does she play?
it plays does it play?
we play do we play?
you play do you play?
they play do they play?



Άρνηση (1) Άρνηση (2)
I do not play I don’t play
you do not play you don’t play
he does not play he doesn’t play
she does not play she doesn’t play
it does not play it doesn’t play
we do not play we don’t play
you do not play you don’t play
they do not play they don’t play

Στη μετάφραση χρησιμοποιείται Ενεστώτας.
π.χ. I play. (: Παίζω.)

Χρησιμοποιείται:

1. για μία συνήθεια ή ρουτίνα που επαναλαμβάνεται στο παρόν. Γενικά, δείχνει

το μόνιμο στο παρόν.
π.χ. He never catches the right bus so he’s always late.
        She reads a newspaper in the evening.

2. για μία γενική αλήθεια, κάτι το γενικά αποδεκτό.

π.χ. The sun sets in the West.

3. με προσχεδιασμένες μελλοντικές πράξεις ως μέρος προγράμματος ή

δρομολογίου.
π.χ. The film starts at 8 o’ clock.
        The ship leaves at 8.15 on Monday morning.




